
 

Raadsavond 24 oktober 2023, Vraag met betrekking tot Arbeidskrachten glasvezel 

Gisteren was in het journaal te horen dat er grote zorgen zijn vanuit gemeenten, vakbonden en 
netbeheerder over de medewerkers die ons glasvezelnet aansluiten. Ook in Duiven wordt er volop 
gewerkt aan het glasvezelnet. Er zijn zorgen over de arbeidsomstandigheden van de medewerkers en 
of er door het uitvoerende bedrijf wel gehouden wordt aan alle arbeidsrechten, maar ook aan 
veiligheidseisen op het gebied van graafwerkzaamheden. Zo is er al een geval geweest dat een 
gasleiding is beschadigd en hier in een normale gang van zaken direct maatregelen voor worden 
getroffen. Bij de aanleg van glasvezel wordt er gewoon een hoopje zand overheen gegooid en werkt 
het bedrijf gewoon verder alsof er niets is gebeurd. Netbeheerders geven aan dat de vraag niet of, 
maar wanneer het mis gaat. 

- Welke invloed heeft de gemeente Duiven gehad in de aanbestedingsprocedure om eisen te 
stellen op het gebied van arbeidersrechten, het volgen van ARBO richtlijnen en veiligheidseisen?  
De gemeente besteedt niet aan en heeft dan ook geen invloed in aanbestedingsprocedures van 
glasvezel netbeheerders. Net als alle andere bedrijven moeten ook de glasvezel netbeheerders 
voldoen aan de wettelijke regels. 

- Hebben deze bevindingen de aandacht van ons college en wat is het college bereid om op dit 
moment te doen om verbeteringen aan te brengen? Op het werken aan ondergrondse 
netwerken door netbeheerders in de openbare ruimte houden toezichthouders namens de 
gemeente toezicht. Voor de aanleg van de glasvezel in Duiven is een extra toezichthouder 
aangesteld. De gemeente ziet geen aanleiding om haar werkwijze van toezicht verder aan te 
passen.  

Het is ons opgevallen dat het er binnen de bebouwde kom op lijkt dat er geen DIXI aanwezig is en de 
werknemers in plaats van de dixi van bosjes en groenstroken in de buurt gebruik gemaakt wordt.  

- Houd het uitvoerende bedrijf dat glasvezel legt zich aan de verplichtingen om voldoende DIXI’s 
te plaatsen voor hun medewerkers? Elke ploeg moet de beschikking hebben over een dixi. Soms 
werken 2 ploegen vlak bijelkaar in de buurt en kan 1 dixi volstaan. Een ploeg zonder dixi krijgt de 
kans om direct één te regelen of wordt weggestuurd.  

- Wil het college dit onder de aandacht brengen bij het uitvoerende bedrijf? Dat gebeurt al. 

Er wordt nog wel eens gesteld dat het stellen van arbeidsrechten, milieuwetgeving of 
veiligheidsaspecten kostenverhogend werken richting bedrijven en deze kosten worden 
doorberekend aan de klanten.  

- Vind het college het een probleem als wet en regelgeving en het handhaven hierop 
kostenverhogend werkt voor de klanten van het glasvezelnet? Of is het college het, net als 
GroenLinks, ermee eens dat het stellen van dit soort wetten en regels hoort in een beschaafde 
samenleving?  De gemeente werkt zelf volgens de kriteria van MVO (maatschappelijk 
verantwoord ondernemen). De gemeente verwacht dat ook van nutsbedrijven. De gemeente 
heeft echter geen rol in het bedrijfsvoeringsbeleid van nutsbedrijven, laat staan aannemers die 
voor de nutsbedrijven werken. Ook speelt bij die aannemers de arbeidsmarkt met schaarste op 
menskracht een grote rol en komen daarom mensen uit het verre buitenland hier werken 
waarbij ze hun eigen beleving van veilig en gezond werken meenemen. De gemeente zal zoals 
eerder aangegeven er via toezicht en handhaving alles aan doen wat redelijkerwijs mogelijk is 
om aannemers en hun medewerkers veilig en gezond te laten werken. 


